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Protokół XLIII/22 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 27 stycznia 2022 r. 

 

Obrady odbyły się w trybie zdalnym w sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej 

w Kielcach. Z uwagi na stan epidemii przestrzegano zaleceń dotyczących zachowania 

dystansu oraz udostępniania środków antyseptyki osobistej. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:10 i trwały do godz. 15:10.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Piotr Świerczyński oraz mec. Cezary 

Sobura. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie XLIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku  - Pana Andrzeja Prusia. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały  

w sprawie statutu Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały wraz z autopoprawką Przewodniczącego Sejmiku 

uwzględniającą poprawki  Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Pana 

Andrzeja Prusia,  

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) stanowisko Młodzieżowego Sejmiku  - wystąpienie Wiceprzewodniczącego 

Młodzieżowego Sejmiku Pana Oskara Frydrycha, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Bodzentyn z przeznaczeniem na wsparcie finansowe właścicieli gospodarstwa 

agroturystycznego w którego skład wchodzą: ,,Kapkazy - Szkoła Wrażliwości” oraz 

,,Gliniokół Świętokrzyski” poszkodowanych w wyniku zdarzenia losowego tj. pożaru: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałek Województwa Pani 

Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 
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e) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały -  wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii 

Fidzińskiej – Dziurzyńskiej,   

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Wojewódzkiego Urzędu 

Pracy w Kielcach: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wyników kontroli przeprowadzonej 

przez Komisję Rewizyjną w Wojewódzkim Urzędzie Pracy w Kielcach w przedmiocie  

działalności statutowej jednostki w latach 2016-2020: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej    

Pani Agaty Binkowskiej, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli    

Komisji Rewizyjnej na 2022 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej   

Pani Agaty Binkowskiej, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

13. Interpelacje i zapytania. 

14. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między 

sesjami. 

15. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie XLIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
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Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 

2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 

(RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, że przebieg obrad będzie 

transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa Świętokrzyskiego.   

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących 

w sesji Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

oraz na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro  

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady XLIII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności ( zał. nr 1), Zarząd 

Województwa na czele z Andrzejem Bętkowskim, Marszałkiem Województwa, Marię 

Fidzińską - Dziurzyńską, Skarbnik Województwa (zał. nr 2) oraz wszystkich, którzy 

śledzili obrady poprzez stronę internetową Województwa.     

  

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych, o zalogowanie się do systemu eSesja oraz 

otwarcie zakładki z XLIII sesją. Poinformował, że sprawdzanie kworum, zgłaszanie 

się do dyskusji, zgłaszanie wniosków oraz głosowania odbywały się wyłącznie w systemie 

eSesja, zaś głos w dyskusji można było zabrać w momencie udzielenia go przez 

prowadzącego obrady.  

W związku ze statutowym wymogiem dot. formy pisemnej, poprosił, aby radni uczestniczący 

w sesji zdalnie przesyłali na adres mailowy sekretariatu Kancelarii Sejmiku: 

sekr.ks@sejmik.kielce.pl. ewentualne projekty uchwał zgłoszone przy wniosku o rozszerzenie 

porządku obrad, poprawki do projektów uchwał oraz zapytania i interpelacje. Zaznaczył, 

aby radni obecni na miejscu składali je bezpośrednio do prowadzącego obrady.  

 

Ad 2. 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Poinformował, że sprawdzanie kworum będzie się odbywało przed głosowaniem w każdym 

punkcie.  

 

Ad 3. 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 

obrad? 

https://www.swietokrzyskie.pro/
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Radna Jolanta Tyjas w imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego złożyła 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XLIII sesji Sejmiku projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Województwa 

Świętokrzyskiego (zał. nr 3). Następnie odczytała jego treść wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że projekt uchwały został złożony przez Klub 

Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego na piśmie, stosownie do § 90 ust. 1 Statutu 

Województwa Świętokrzyskiego. 

Stosownie do § 72 ust. 2a Statutu Województwa Świętokrzyskiego Przewodniczący Sejmiku 

otworzył dyskusję nad zgłoszonym projektem uchwały. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa, radny 

Arkadiusz Bąk, radny Janusz Koza, radny Jan Maćkowiak, radny Piotr Żołądek, radny 

Marcin Piętak, radny Tadeusz Kowalczyk, radny Grzegorz Banaś, radny Leszek 

Wawrzyła, radny Sławomir Gierada, radny Marek Strzała, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku, radny Andrzej Swajda, radna Agnieszka Buras, radny Grzegorz Świercz, radna 

Agata Binkowska. 

 

Radny Arkadiusz Bąk zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

 

Przewodniczący Sejmiku, po ustaleniu z radnym Arkadiuszem Bąkiem, udzielił głosu 

ad vocem radnemu Grzegorzowi Banasiowi, po czym zamknął dyskusję, nie poddając 

wniosku formalnego pod głosowanie.  

 

Ad 4.   

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych: 

Arkadiusza Bąka oraz Józefa Bryka. 

 

Następnie zapytał, czy kandydaci wyrażają zgodę? 

 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 30 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Arkadiusza Bąka oraz Józefa Bryka. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem sekretarzy, 

kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

jednogłośnie tj. 30 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu. 
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Ad 5.  

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie 

województwa Sejmik może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Sejmiku. 

Następnie poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, 

że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XLIII 

sesji Sejmiku projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały o zmianie uchwały 

w sprawie uchwalenia Statutu Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych 

jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

„Za” oddano 13 głosów, „przeciw” oddano 14 głosów, przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Wniosek w ww. sprawie nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości ustawowego 

składu Sejmiku. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 

Ad 6. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie statutu 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 6). 

 

Przewodniczący Sejmiku przypomniał, że na sesji w dniu 10 grudnia 2021 r. Sejmik 

zdecydował o odesłaniu do Komisji Samorządu Terytorialnego projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia projektu Statutu Młodzieżowego Sejmiku oraz poprawek zgłoszonych przez 

radnego Arkadiusza Bąka. Materiały te zostały poddane analizie na posiedzeniu Komisji, 

do udziału w którym zostali zaproszeni wszyscy radni województwa oraz przedstawiciele 

Młodzieżowego Sejmiku. Zgodnie z wnioskiem Komisji Samorządu Terytorialnego został 

przygotowany i przekazany pod obrady ujednolicony projekt uchwały uwzględniający 

autopoprawkę Przewodniczącego Sejmiku przygotowaną wspólnie z radnymi Młodzieżowego 

Sejmiku przed posiedzeniem Komisji jak również propozycje zmian dwóch zapisów przyjęte 

w głosowaniu na posiedzeniu Komisji w dniu 19 stycznia br. Zgodnie z ustaleniem Komisji 

Samorządu Terytorialnego ujednolicony projekt nie uwzględnia poprawek zgłoszonych 

w dniu 10 grudnia 2021 r. przez radnego Arkadiusz Bąka dotyczących wyboru radnych, 

bowiem opinie prawne przygotowane przez Biuro Radców Prawnych stwierdziły brak 

możliwości składania oraz zbierania podpisów na listach poparcia kandydatów przez osoby 

niepełnoletnie. Projekt uwzględnia natomiast poprawki radnego dotyczące realizacji zadań 

przez najmłodszego wiekiem wiceprzewodniczącego w przypadku nieobecności 

przewodniczącego Młodzieżowego Sejmiku oraz wykreślenia odwołania opiekuna 

Młodzieżowego Sejmiku na wniosek Przewodniczącego Sejmiku. (Opinie prawne stanowią 

zał. nr 7 i 8 do protokołu). 
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Oskar Frydrych, Wiceprzewodniczący Młodzieżowego Sejmiku przedstawił szczegółowo 

zmiany, jakie zostały naniesione do omawianego projektu uchwały. Poinformował, 

że Młodzieżowy Sejmik Województwa Świętokrzyskiego pozytywnie zaopiniował projekt 

Statutu MSWŚ wraz z autopoprawką Przewodniczącego Sejmiku, a także propozycjami 

Komisji Samorządu Terytorialnego, za wyjątkiem zapisu dotyczącego możliwości 

rekomendowania kandydatów w każdym okręgu wyborczym przez organizacje pozarządowe 

i samorządy studenckie. (Uchwała Nr X/55/2022 Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego z dnia 22 stycznia 2022 r. stanowi zał. nr 9 do protokołu). 

Radny Maciej Gawin, Przewodniczący Komisji Samorządu Terytorialnego 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz 

z autopoprawką Przewodniczącego Sejmiku (Opinia 45/22 stanowi zał. nr 10 do protokołu). 

Jednocześnie zaznaczył, że Komisja wniosła o uwzględnienie poprawek do autopoprawki 

Przewodniczącego Sejmiku polegających na: 

- wprowadzeniu zapisu w § 10 ust. 2. „każdy podmiot, o który mowa w ust. 1 pkt 4. lit. a) i b) 

posiada prawo rekomendowania jednego kandydata na radnego. Podmioty, o których mowa 

w ust. 1 pkt 4. lit. c) i d) mogą rekomendować jednego kandydata w każdym okręgu 

wyborczym, 

- dodanie w § 12 ust. 1 pkt 2 po słowach: „przedstawiciele Młodzieżowego Sejmiku 

w liczbie..” zapisu: „ przewyższającej  o jednego reprezentanta liczbę radnych”. Dalsza treść 

ustępu pozostaje bez zmian. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że zgodnie ze skierowanym wnioskiem 

Młodzieżowego Sejmiku o formalne przedstawienie poprawki zaproponowanej przez 

młodzież, zgłosił radnym niniejszą poprawkę w trybie § 90 ust. 3 Statutu Województwa 

Świętokrzyskiego - jako autopoprawkę inicjatora projektu uchwały (autopoprawka 

nr 2 stanowi zał. nr 11 do protokołu).  

Zgodnie z cytowanym przepisem Statutu: „w przypadku zgłoszenia autopoprawek, 

rozpatrzeniu przez Sejmik podlega projekt uchwały z autopoprawkami”. Poprawka ta nie 

będzie podlegała odrębnemu głosowaniu.  

Przedmiotową autopoprawkę radni otrzymali w systemie eSesja przed rozpoczęciem obrad.  

Przewodniczący Sejmiku przytoczył jej treść: 

§ 10 ust. 2 projektu Statutu otrzymuje brzmienie:    

„2. Każdy podmiot, o którym mowa w ust. 1 pkt. 4  posiada prawo rekomendowania jednego 

kandydata na radnego”.   

 

Następnie poprosił o zaznaczenie w opisie głosowania w systemie eSesja, że głosowaniu 

będzie podlegał ujednolicony projekt uchwały wraz autopoprawką Przewodniczącego 

Sejmiku do § 10 ust. 2 projektu Statutu. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 
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Głos w dyskusji zabierali: radny Arkadiusz Bąk, który wycofał zgłoszone poprawki w części 

kwestionowanej przez radców prawnych, a także radny Jan Maćkowiak, Przewodniczący 

Sejmiku, radny Sławomir Gierada, radny Grzegorz Banaś, radny Grzegorz Świercz. 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 3 minuty przerwy w obradach. 

 

Po przerwie Przewodniczący Sejmiku wznowił obrady. 

 

Głos zabrał Oskar Frydrych, Wiceprzewodniczący Młodzieżowego Sejmiku.  

 

Przewodniczący Sejmiku wycofał ostatecznie autopoprawkę nr 2 zgłoszoną do omawianego 

projektu uchwały, po czym zamknął dyskusję. 

 

Wycofanie autopoprawki skutkowało dokonaniem stosownej zmiany opisu głosowania 

w systemie eSesja. 

 

Następnie poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie 

ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej części poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu 

uchwały w sprawie statutu Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto się wstrzymał 

od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIII/542/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj.  27 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

Ad 7. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Bodzentyn z przeznaczeniem na wsparcie finansowe właścicieli gospodarstwa 

agroturystycznego w którego skład wchodzą: ,,Kapkazy - Szkoła Wrażliwości” oraz 

,,Gliniokół Świętokrzyski” poszkodowanych w wyniku zdarzenia losowego tj. pożaru 

(zał. nr 14). 

 

Radna Renata Janik, Wicemarszałek Województwa przedstawiła ww. projekt uchwały, 

a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Waldemar Wrona, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 

i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję ww. projektu 

uchwały. (Opinia 103/22 stanowi zał. nr 15 do protokołu). 
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Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 221/22 stanowi 

zał. do nr 16 protokołu). Opinia wpłynęła na piśmie. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Gminy Bodzentyn z przeznaczeniem na wsparcie finansowe właścicieli gospodarstwa 

agroturystycznego w którego skład wchodzą: ,,Kapkazy - Szkoła Wrażliwości” oraz 

,,Gliniokół Świętokrzyski” poszkodowanych w wyniku zdarzenia losowego tj. pożaru. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIII/543/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, tj. 29 

głosami „za” i stanowi zał. nr 17 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

 

Ad 8, 9. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 8 i 9 z porządku 

obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

  

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że każdy punkt będzie procedowany osobno. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach:  

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 

2040 ( zał. nr 19), 

- zmian w budżecie województwa na 2022 rok ( zał. nr 20), 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekty 

uchwał, a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik.  

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekty uchwał (Opinie Nr 222/22 i 223/22, 

stanowią zał. do protokołu nr 21 i 22). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do pkt 8 porządku obrad. 
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Radny Marek Strzała, Wiceprzewodniczący Sejmiku zgłosił poprawkę do projektu  

uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2022 r. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował radnego Marka Strzałę, Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku, że dyskusja prowadzona jest do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040.   

 

Dalszych głosów nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIII/544/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów, 

tj. 25 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 23 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 24 do protokołu. 

  

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do pkt 9 porządku obrad. 

 

Radny Marek Strzała, Wiceprzewodniczący Sejmiku, zgłosił poprawkę do projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 rok poprzez dopisanie zadania 

inwestycyjnego dotyczącego przebudowy drogi wojewódzkiej 757 na odcinku od Stopnicy 

do Opatowa (zał. nr 25 do protokołu). 

 

Radny Andrzej Swajda zgłosił poprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2022 rok poprzez dopisanie zadań inwestycyjnych dotyczących: 

 - przebudowy drogi wojewódzkiej nr 872 na terenie gminy Łoniów od DK9 do Świniar 

Starych,  

- przebudowy drogi wojewódzkiej nr 758 na terenie gminy Koprzywnica – etap I, 

od Koprzywnicy do Ciszycy,  

- opracowania dokumentacji projektowej dla rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 758 

na odcinku od Klimontowa do Koprzywnicy (zał. nr 26 do protokołu). 

 

Radna Jolanta Tyjas zgłosiła poprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2022 rok poprzez dopisanie zadania inwestycyjnego dotyczącego budowy 

ścieżki rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 786 na trasie Włoszczowa – Czarnca – 

Secemin na odcinku ok. 15 km (zał. nr 27 do protokołu). 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Tadeusz Kowalczyk, radny Grzegorz Banaś. 
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Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa odniósł się do zgłoszonych poprawek przez 

radnych. Następnie zwrócił się do przedstawiciela Biura Radców Prawnych mec. Piotra 

Świerczyńskiego, Koordynatora Radców Prawnych w Urzędzie Marszałkowskim 

o wyjaśnienie zasad dalszego procedowania projektu uchwały wraz ze zgłoszonymi 

poprawkami przez radnych.  

 

Głos zabrał mec. Piotr Świerczyński, który poinformował, że podczas XXVIII sesji z dnia 25 

stycznia 2021 r. były zgłaszane podobne poprawki przez radnych. W związku z powyższym 

Biuro Radców Prawnych, na prośbę Przewodniczącego Sejmiku sporządziło opinię prawną 

w sprawie wskazania właściwego trybu postępowania ze zgłaszanymi przez radnych 

województwa w trakcie dyskusji podczas sesji poprawkami do projektów uchwał w sprawach: 

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także jej zmian dokonywanych 

w trakcie roku budżetowego, 

2) uchwalenia budżetu województwa, a także zmian w budżecie dokonywanych 

w trakcie roku budżetowego. 

 (Opinia prawna, której fragmenty przedstawił pan Mecenas stanowi zał. nr 28 

do protokołu). 

 

Po zabraniu głosu przez mec. Piotra Świerczyńskiego, Przewodniczący Sejmiku oznajmił, 

że wniesione przez radnych poprawki nie będą procedowane, w związku z przedstawioną 

oceną prawno-formalną. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2022 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIII/545/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów, 

tj. 20 głosami „za” przy 9 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 29 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 30 do protokołu. 

 

Ad 10. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie skargi na działalność Wojewódzkiego Urzędu 

Pracy w Kielcach (zał. nr 31). 

 

Radny Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Arkadiusz Bąk oraz Przewodniczący Sejmiku. 
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie skargi na działalność 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Kielcach. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIII/546/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 25 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 32 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 33 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia wyników kontroli przeprowadzonej 

przez Komisję Rewizyjną w Wojewódzkim Urzędzie Pracy w Kielcach w przedmiocie  

działalności statutowej jednostki w latach 2016-2020 wraz z protokołem Nr 12/2021 Komisji 

Rewizyjnej Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego ( zał. nr 34). 

 

Radna Agata Binkowska przedstawiła ww. projekt uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie 

go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia wyników kontroli 

przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w Wojewódzkim Urzędzie Pracy w Kielcach 

w przedmiocie działalności statutowej jednostki w latach 2016-2020. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIII/547/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 28 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 35 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 36 do protokołu. 

 

Ad 12. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli    

Komisji Rewizyjnej na 2022 rok (zał. nr 37). 
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Radna Agata Binkowska, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła ww. projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

 

W trakcie dyskusji: 

- radny Janusz Koza zapytał, o możliwość zamieszczenia w planie kontroli na 2022 r. 

przeprowadzenia kontroli w sprawie inwestycji planowanych i realizowanych w latach 2015 – 

2021 r. w Uzdrowisku Busko-Zdrój S.A. 

 

- radna Agata Binkowska, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, 

że członkowie Komisji Rewizyjnej, a także radni posiadali informacje, że na bieżącej sesji 

będzie podejmowany projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2022 rok. Do dnia sesji Komisja nie otrzymała żadnych zgłoszeń dotyczących 

propozycji kontroli. Zasugerowała, że taka kontrola jest możliwa poza planem kontroli. 

 

- radny Jan Maćkowiak zgłosił, aby w projekcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

kontroli Komisji Rewizyjnej na 2022 rok uwzględnić kontrolę w Departamencie Inwestycji 

i Rozwoju UMWŚ w zakresie realizowania konkursów związanych z pieniędzmi z Unii 

Europejskiej w zakresie RPO.  

- radna Agata Binkowska, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zasugerowała aby przyjąć 

przedstawiony projekt planu kontroli, a na kolejnych sesjach go zmienić lub przeprowadzić 

kontrolę poza planem. 

- Przewodniczący Sejmiku przytoczył § 123 Statutu Województwa Świętokrzyskiego: 

Komisja Rewizyjna przeprowadza kontrolę na podstawie rocznego planu kontroli, a ponadto 

wykonuje kontrole nie objęte planem rocznym: 

1) na polecenie Sejmiku; 

2) w przypadku uwzględnienia wniosku Zarządu; 

3) z własnej inicjatywy, jeżeli uzna to za konieczne. 

Tym samym Przewodniczący Sejmiku przychylił się do sugestii Przewodniczącej Komisji, 

aby ww. projekt uchwały został przyjęty na sesji.  

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli    

Komisji Rewizyjnej na 2022 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XLIII/548/22 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 29 

głosami „za” i stanowi zał. nr 38 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 39 do protokołu. 
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Ad 13. 

Interpelacje i zapytania 

 

Radna Jolanta Tyjas złożyła interpelacje w sprawach: 

- informacji w zakresie ilości kontroli realizacji Regionalnego Programu Zdrowotnego 

w zakresie Cukrzycy Typu 2, realizowanego przez Uzdrowisko Busko-Zdrój, 

- nie dokonanej poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu obwodnicy Włoszczowy z drogą 

powiatową prowadząca z Włoszczowy do Woli Wiśniowej w kierunku Konieczna. 

 

Radny Marek Strzała, Wiceprzewodniczący Sejmiku zgłosił zapytanie dlaczego poprawka 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Województwa Świętokrzyskiego 

na 2022 rok, zgłoszona przez radnego na 41 sesji 28 grudnia 2021 r. nie została poddana 

pod głosowanie. 

 

Radny Arkadiusz Bąk złożył interpelację nawiązującą do informacji medialnych 

o przekazaniu Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Kielcach Uniwersytetowi Jana 

Kochanowskiego. 

 

Radny Artur Konarski złożył interpelacje w sprawach: 

- wykonania chodnika na odcinku 300 m w miejscowości Kurzelów w kierunku Dankowa,  

- przebudowy drogi wojewódzkiej nr 768 o długości 17 km na terenie gminy Wodzisław 

od Łysakowa do Węchadłowa, 

oraz zapytanie w sprawie stanu technicznego drogi wojewódzkiej 785 na odcinku 

Włoszczowa – Kurzelów. 

 

Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa udzielił odpowiedzi odnosząc 

się do  informacji medialnych w sprawie przekazania Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego 

w Kielcach Uniwersytetowi Jana Kochanowskiego. 

 

Ad 14. 

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego  

w okresie między sesjami (zał. nr 40). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Głos zabierali: radny Arkadiusz Bąk, radny Andrzej Swajda, radny Piotr Żołądek. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął informację o działaniach Zarządu 

pomiędzy Sesjami. 

 

Ad 15. 

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 41). 
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Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

 

Ad 16. 

Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że 20 stycznia br. Wojewódzki Sąd 

Administracyjny w Kielcach wydał postanowienie o odrzuceniu skargi radnego województwa 

świętokrzyskiego z Polskiego Stronnictwa Ludowego, Andrzeja Swajdy, kwestionującej 

ważność wyboru Marka Bogusławskiego na funkcję wicemarszałka województwa 

świętokrzyskiego. Wgląd do dokumentacji będzie możliwy po przekazaniu jej przez Sąd 

do Urzędu Marszałkowskiego. 

Z powodu wzrastającej liczby zachorowań na Covid-19, Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego zdecydował o zmianie terminu uroczystej gali Nagrody „Świętokrzyska 

Victoria” i przełożeniu jej na dzień 26 maja br. W związku z powyższym, przedłużony został 

także do dnia 28 lutego br. termin nadsyłania zgłoszeń do tegorocznej edycji. Nagrodę, 

podobnie jak w poprzednich latach otrzymają ci, którzy swoją pracą przyczyniają 

się do rozwoju i promocji województwa. Świętokrzyska Victoria przyznawana jest w trzech 

kategoriach: „Przedsiębiorczość” - dla firm, „Samorządność” - dla gmin i powiatów oraz 

„Osobowość” - dla osób fizycznych (społeczników, regionalistów, przedstawicieli organizacji 

pozarządowych itp.).  

W tegorocznej edycji, podobnie jak przed rokiem,  zostały wprowadzone dodatkowe  

kryteria w kategoriach „Przedsiębiorczość” oraz „Samorządność” dotyczące działań   

prowadzonych w walce z COVID-19, np. ochrona stanowisk pracy lub inne dodatkowe 

rozwiązania przeciwdziałające rozwojowi pandemii, czy też niwelujące jej społeczno – 

gospodarcze skutki. 

Laureatów nagrody, których poznamy podczas uroczystej gali 26 maja br., wyłoni    

Kapituła, po zapoznaniu się ze zgłoszeniami zawierającymi opis dokonań kandydatów.  

  

Przewodniczący Sejmiku serdecznie zachęcał do propagowania idei Nagrody oraz 

do nadsyłania kandydatur we wszystkich kategoriach. Wszystkie niezbędne dokumenty – 

regulamin nagrody, formularze zgłoszeń w poszczególnych kategoriach, klauzula zgody – 

dostępne są na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego www.swietokrzyskie.pro   

Szczegółowych informacji udziela Sekretariat Nagrody Świętokrzyska Victoria. 

 

Termin kolejnej sesji – zgodnie z aktualnym harmonogramem  - to 24 lutego 2022r. Sesja 

zostanie poprzedzona posiedzeniami Komisji w dniach 17-23 lutego 2022r.  

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o rezerwację ww. terminów w swoich 

kalendarzach. 
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W sprawach różnych głos zabierali także: radny Jan Maćkowiak, radny Andrzej Swajda, 

radny Arkadiusz Bąk, radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa, Tomasz 

Jamka, Członek Zarządu oraz radny Tadeusz Kowalczyk. 

Ad 17.  

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie XLIII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

 

 

                      Przewodniczący Sejmiku 

 

  

          Andrzej Pruś  

 

 

 

 

     Sekretarze obrad 

radny Arkadiusz Bąk                radny Józef Bryk 

 

      
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządzili: 

Iwona Muter 

Robert Świstak 


